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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig tartják bezárva a gyermekotthonban élő 
gyermekeket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Nemzeti Népegészségügyi Központ március 16-án intézményi kijárási tilalmat rendelt el a 
gyermekvédelmi szakellátást biztosító intézményekben is. Ez alapján az intézményt elhagyni 
kizárólag indokolt esetben (munkavégzés, egészségügyi vizsgálat), vagy különösen méltányolható 
helyzetben (közeli hozzátartozó halála), az intézményvezető külön engedélyével lehetséges. A 
határozatban előírtak megsértése esetén 30 000 Ft-tól 5 000 000 Ft-ig terjedő egészségügyi bírság 
szabható ki.

Információim szerint a gyermekek nagyon rosszul viselik a totális bezártságot a 
gyermekotthonokban: az egyébként is meglevő rossz pszichés állapotot a friss levegő hiánya, a 
teljes összezártság tovább súlyosbítja — a gyermekek többsége mára a végletekig traumatizálttá 
vált. Azokban az intézményekben, amelyekhez nem tartozik kert, esetleg park, a gyermekek 
iszonyatosan súlyos pszichés nyomásnak vannak kitéve — szakemberek hívták fel a figyelmemet 
arra, és kérték segítségemet, mert úgy látják, hogy valamilyen szintű mozgást lehetővé kellene tenni
számukra: szabályozottan, járványügyi szempontból is biztonságosan, de biztosítani szükséges a 
gyermekek mindennapi mozgását, sétáját a szabad levegőn.

Kérdésem: meddig akarja fenntartani a kormány, illetve a Nemzeti Népegészségügyi Központ a 
gyermekotthonokban élő gyermekekkel kapcsolatos legszigorúbb korlátozásokat, vagyis a teljes 
bezártságot, ami már több mint egy hónapja tart?

Mikor biztosítják annak a lehetőségét, hogy a gyermekek legalább sétálni mehessenek, szervezett, 
biztonságos és felügyelt módon, a közösségi távolságtartás szabályait betartva?



Várom válaszát!

Budapest, 2020. április 22.

Tisztelettel,

Szél Bernadett 

országgyűlési képviselő

1


